
آرمان ملی: تیم های سپاهان و نساجی امروز 
در هفته اول رقابت های گروهی لیگ قهرمانان 

آسیا به مصاف حریفان خود می روند. 
   پیش بازی سپاهان 

مسابقه نیروی هوایی - سپاهان ایران ساعت 
۱۹:۳۰ در ورزشگاه فرانسو حریری اربیل عراق 
برگزار می شود. سپاهان در این فصل کامل ترین 
تیم باشگاهی ایران است که هر ۴ دیدار خود را با 
برد پشت سرگذاشته و از نظر فنی شرایط مطلوبی 
دارد، اما رعایت نکردن قانون سقف بودجه باعث 
مشکلاتی برای این باشگاه شد و حواشی برای 
تیم خوب اصفهانی به وجود آورد که مهم ترین 
آن کسر ۴ امتیاز و جریمه ۴۰ میلیارد تومانی 
است، مساله ای که باعث آزردگی خاطر هواداران 
سپاهان شد و اعتراض شدید مدیران این باشگاه 
را به همراه داشت. سپاهان هنوز هم نتوانسته 
نام عیسی آل کثیر و یک بازیکن خارجی خود 
را وارد لیست کند و این دو قطعا در این مسابقه 
آسیایی هم غایب خواهند بود. طوفان زرد آسیا 
که سابقه حضور در فینال لیگ قهرمانان آسیا 
و جام باشگاه های جهان را دارد قطعا مهره های 
تاثیرگذار و فراوان زیادی دارد و سابقه ملی و 
بین المللی اش هم بسیار بیشتر از نیروی هوایی 
عراق است. با این حال مورایس سرمربی پرتغالی 
سپاهان می داند نباید حریف را دستکم گرفت. 
بزرگ ترین افتخار آسیایی نیروی هوایی عراق 
۷ دوره حضور در مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
است. تیمی که فصل گذشته قهرمان لیگ عراق 
شده می تواند تیمی سختکوش و جنگنده باشد 
و طلایی پوشان کشورمان اگر مثل بازی های 
داخلی لیگ منسجم، با انگیزه و جنگنده در 
میدان حاضر شوند پیروزی مقابل این تیم اصلا 
دور از دسترس نخواهد بود. آلمالیق ازبکستان و 
الاتحاد عربستان دیگر تیم های این گروه هستند. 

   نظر ساکت 
محمدرضا ساکت مدیرعامل باشگاه سپاهان 
در بدو ورود تیم فوتبال سپاهان به عراق 
برای بازی با نیروی هوایی در هفته نخست 
لیگ قهرمانان آسیا اظهار کرد: از مسئولان 
کنسولگری جمهوری اسلامی ایران تشکر 
می کنم که همکاری لازم را داشتند. وی ادامه 
داد: امیدوار هستیم مسابقات آسیایی که به 
صورت رفت و برگشت برگزار می شود، موجب 
پیوند بیشتر فرهنگی ورزشی مردم و دولت 
کشورهای ایران و عراق شود، سال های متمادی 
ارتباط صمیمانه ای بین مردم و دولت ایران و 

عراق وجود دارد و به تازگی شاهد مهمان نوازی 
عراق از زائرین میلیونی اربعین حسینی بودیم که 
بسیاری از آنها ایرانی بودند. ساکت تصریح کرد: 
باشگاه سپاهان خاطرات خوبی از بازیکنان عراقی 
مانند عماد محمدرضا، عبدالوهاب ابوالهیل و 
بازیکنان شایسته دیگری که در ایران حضور 
داشتند، دارد، خوشحالیم بازیکنان و مربیان 
ایرانی به کشور عراق آمده اند و این ارتباط 
همیشه وجود داشته است. مدیرعامل باشکاه 
فولاد مبارکه سپاهان با بیان اینکه خوشحالیم 
آغاز رقابت ها را در کشور دوست و برادر عراق و 
در شهر اربیل آغاز خواهیم کرد، گفت: امیدواریم 
یک بازی خوب و تماشاگرپسند داشته باشیم که 
مردم هر ۲ کشور از بازی لذت ببرند. وی در مورد 
برتری سپاهان در بازی های لیگ برتر عنوان 
داشت: هر بازی شرایط خود را دارد و فقط به ۴ 
بازی لیگ فکر نمی کنیم، تیم نیروی هوایی عراق 
تیم خوبی است و بازی مهم و سختی را در مقابل 
این تیم خواهیم داشت. ساکت در خصوص 
مشکلاتی که سازمان لیگ برای سپاهان ایجاد 
کرده نیز بیان کرد: این ها مسائل موقت و داخلی 
است و مشکلاتی را با سازمان لیگ و فرد خاصی 

داریم که این ها به موارد حقوقی ارجاع شده 
است؛ این مشکلات را فراموش کرده ایم و 
سازمان لیگ بدرقه خوبی از سپاهان نکرد اما 

به بازی های آینده فکر می کنیم. 
   پیش بازی نساجی 

دیدار دو تیم بمبئی سیتی هند - نساجی 
ایران ساعت ۱۷:۳۰ در ورزشگاهشری شیو 
چتراپاتی شهر پونا هند آغاز می شود. تیم هندی 
قهرمان فصل گذشته لیگ هندوستان است و 
پیش از این نیز دو دوره در لیگ قهرمانان آسیا 
حضور داشته که در مرحله گروهی حذف شده 
است. نساجی مازندران قهرمان دو فصل پیش 
جام حذفی کشورمان، اما اولین حضورش در 
آسیا را تجربه می کند. سیدمهدی رحمتی 
سرمربی جوان این تیم هم سابقه زیادی در 
عرصه فوتبال باشگاهی ما ندارد ولی قطعا دروازه 
بان اسبق تیم ملی می تواند اولین برد آسیایی 
را برای نساجی دشت کند. شاید راحت ترین 
مسابقه نساجی در مرحله گروهی مقابل همین 
تیم هندی باشد وگرنه تقابل با الهلال عربستانی 
که نیمار فوق ستاره برزیلی را در اختیار دارد 
بسیار سخت است و حتی تقابل با نوف باخور 

ازبکستان یا همان نوبهار هم کار راحتی نیست. 
امیدواریم نساجی با یک برد آسیایی کام 
هوادارانش و فوتبال باشگاهی کشورمان را 
شیرین کند. به خصوص اینکه هند قبل از این 
بازی به مهاجم عراقی نساجی ویزا نداد و حتی با 
شکایتش باعث شد که مسابقه سه شنبه النصر 
و پرسپولیس در ورزشگاه آزادی هم بدون 

تماشاگر برگزار شود. 
   صحبت رحمتی 

خبری  نشست  در  رحمتی  مهدی  سید 
پیش از دیدار نساجی مقابل مومبای سیتی در 
چارچوب مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا، 
اظهار داشت: من و بازیکنان تیم برای شروع 
لیگ قهرمانان آسیا لحظه شماری می کردیم 
و منتظر آن بودیم برای اینکه به عنوان نماینده 
ایران بتوانیم آنچه شایسته تیم نساجی در این 
تورنمنت است را نشان بدهیم. وی افزود: نساجی 
برای اولین بار است که در لیگ قهرمانان آسیا 
حاضر می شود. برای همن ما و هواداران تیم 
انگیزه ها و اشتیاق زیادی برای شروع بازی ها 
داریم. مطمئنا حضور در این مسابقات برای ما 
تجربیات زیادی را به همراه خواهد داشت. سعی 
می کنیم بهترین خودمان باشیم چون تمام آسیا 
این مسابقات را می بینند و برای آینده تک تک ما 
مفید خواهد بود. سرمربی نساجی در مورد اینکه 
۲ بازیکن خارجی را در اختیار دارد، اما حریف 
هندی از 6 بازیکن خارجی استفاده می کند، 
گفت: آیا فرقی هم می کرد اگر 6 بازیکن خارجی 
داشتیم؟ ۲ بازیکن خارجی داریم و اجازه حضور 
یکی از آن ها را در هند ندادند! باید از فوتبال لذت 
ببریم. در فوتبال دوستی ها معنی می دهند و باید 
با هم همکاری کنیم. الان یکی از بازیکنان خوبم 
که عضو تیم ملی عراق است را در اختیار ندارم 
و به جای ۲ مهاجم، یک مهاجم دارم. رحمتی 
در مورد اینکه چند درصد از تیم مومبای سیتی 
شناخت دارد، گفت: حریف ما ۲ بازی در جام 
حذفی کرده و سعی کردیم بازی های سال 
گذشته این تیم را هم پیدا کنیم. جلسات خیلی 
خوبی با تیم آنالیز و بچه های تیم داشتیم. تقریبا 
شناخت خوبی از حریف دارند. به امید خدا، با 
ا تمام توان برای بازی فردا حاضر خواهند شد. 
انرژی مثبت هواداران مان را حتی از ایران در 
کنار خودمان حس می کنیم. مطمئنم حمایت 
همه جانبه ای از ما خواهند داشت. خواهش 
می کنم هم انرژی خوب بفرستند و هم ما را دعا 

کنند تا در این بازی سربلند باشیم. 
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گفت وگو

اولین هفته لیگ قهرمانان آسیا 

پاگشای نساجی؛ بازگشت سپاهان

  کوتاه 
فارس: باشگاه پرسپولیس اعلام کرد؛ قرمزهای تهران 
نخستین نماینده فوتبال ایران در رقابت های آسیایی بودند. 
سهمیه این حضور را هم با قهرمانی در تورنمنتی به دست آوردند 
که همه تیم های بزرگ آن دوران حضور داشتند. برخلاف بعضی 
دوره ها این طور نبود که باشگاه دیگری قهرمان و صاحب سهمیه 
شود ولی یک باشگاه دیگر به رقابت ها اعزام شود! هنگامی  که از 
سال ۲۰۰۲ لیگ قهرمانان آسیا بنا نهاده شد باز هم پرسپولیس 
در اولین دوره حضور داشت. از آن زمان سرخپوشان ایران در 
۱۰ دوره این رقابت ها شرکت کرده اند و حالا نخستین بازی 
خود از دوره یازدهم رقابت ها را انتظار می کشند. پرسپولیس با 
۴ بار حضور در میان 8 تیم پایانی، ۳ بار شرکت در نیمه نهایی و 
۲ بار فینالیست شدن و ۲ عنوان نایب قهرمانی آسیا؛ موفق ترین 
و برترین نماینده فوتبال ایران در لیگ قهرمانان آسیا است. 
در ۷8 مسابقه گذشته، ۳6 پیروزی، ۱۷ تساوی، ۲5 باخت، 
۱۰6 گل زده و 88 گل خورده حاصل کار سرخپوشان بوده 
است. این در حالی است که پرسپولیس سومین تجربه آسیایی 
خود با سرمربیگری یحیی گل محمدی را تجربه می کند. او در 
تجربه نخست به عنوان سرمربی پرسپولیس در رقابت های 
آسیایی بسیار موفق بود. مردان او فراتر از پیش بینی های اکثر 
کارشناسان، به فینال رقابت ها راه یافتند. با این وجود از مشکلات 
اصلی پرسپولیس در فینال در کنار محرومیت دو بازیکن کلیدی، 
ناهماهنگی های هماهنگ شده در فوتبال ایران بود که سرخ ها را 
به دور از شرایط مسابقه راهی فینال کرد. پرسپولیس در ۲ حضور 
آخر خود در این رقابت ها با هدایت گل محمدی، در ۱8 مسابقه 
انجام شده به ۱۱ پیروزی، ۲ تساوی و 5 باخت دست پیدا کرد. 
)بازی با النصر در نیمه نهایی سال ۲۰۲۰ که به ضربات پنالتی 
انجامید و در این ضربان منجر به برتری و صعود سرخپوشان شد، 

تساوی لحاظ شده است.(

بیــن المــلل 
 محمد صلاح در دیدار برابر ولورهمپتون نمایش خوبی 
داشت او گل نزد ولی نشان داد چگونه می توان بدون زدن گل 
ستاره بازی شد. به گزارش تلگراف، محمد صلاح در دیدار لیورپول 
و ولورهمپتون در مولینوکس دو پاس گل داد و درخشش خوبی 
رقم زد. اکنون سوال اینجاست که کدام بازیکن در زمینه تعداد پاس 
گل در لیگ برتر رکورددار است. به طور کلی، محمد صلاح بیشتر 
به گلزنی عادت دارد تا گل زدن ولی این ستاره مصری در دیدار با 
ولورهمپتون گلزنی نکرد، اما در دادن پاس گل و پاس منجر به گل 
نقش مهمی داشت. صلاح به کودی خاکپو و اندی رابرتسون پاس 
گل داد و روی گل بعدی تیمش نیز تاثیر مستقیم داشت. پیش از 
این صلاح در سه بازی برای باشگاه و کشورش مصر توانسته بود در 

یک دیدار دو پاس گل دهد. او در پیروزی ۷ 
بر صفر مقابل منچستریونایتد فصل 
گذشته به خاکپو و فیرمینو پاس 
گل داد و دو پاس گل نیز به فیرمینو 

در پیروزی 5-۲ در نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا مقابل رم در آنفیلد داد و 

یک بار هم در دیدار با نیجر در جام 
ملت های آفریقا در سال ۲۰۱8 
دو پاس گل داد. ترنت الکساندر 
آرنولد رکورد بیش ترین پاس 
گل تاریخ لیورپول در لیگ 
برتر است. او در پیروزی 5 بر 
صفر برابر واتفورد در فوریه 
۲۰۱۹ توانست ۳ پاس 

گل دهد. 
 

کسب سه مدال طلا، نقره و برنز  
برای نمایندگان کاراته ایران 

تسنیم: نمایندگان کاراته ایران در رقابت های 
بین المللی سوئیس موفق به کسب سه مدال 
طلا، نقره و برنز شدند. به گزارش روابط عمومی 
فدراسیون کاراته، رقابت های بین المللی کاراته 
سوئیس در شرایطی در  شهر بازل این کشور 
در حال برگزاری است که در پایان رقابت سه 
کاراته کا کشورمان در این مسابقات، سجاد 
گنج زاده به نشان طلا رسید، بهمن عسگری 
نشان نقره را از آن خود کرد و مهدی خدابخشی 
در جای سوم ایستاد. در رقابت های وزن  +8۴ 
کیلوگرم، سجاد گنج زاده با  سه پیروزی برابر 
نمایندگان الجزایر، ترکیه و آذربایجان فینالیست 
شد و با پیروزی ۴ بر یک مقابل حریف فرانسوی 
خود در فینال به نشان طلا دست یافت. بهمن 
عسگری پس از پیروزی مقابل کاراته کا کشور 
آلمان، با دو پیروزی 6 بر ۳ و 8 بر صفر برابر 
نمایندگان کشور میزبان به دیدار نیمه نهایی 
راه یافت و با برتری قاطع 8 بر صفر مقابل  حریف 
ترکیه ای خود فینالیست شد، اما با قبول شکست 
۳ بر یک مقابل حریف گرجستانی خود به نشان 
نقره دست یافت . در وزن -8۴ کیلوگرم، مهدی 
خدابخشی در گام نخست نماینده کشور ایتالیا را 
از پیش رو برداشت و در ادامه با قبول شکست ۴ 
بر ۲  مقابل حسن ارسلان ترکیه ای راهی جدول 
شانس مجدد شد.خدابخشی  در ادامه با کسب ۲ 
پیروزی مقابل نمایندگان کشور کشور گرجستان 

و ترکیه به نشان برنز این وزن دست یافت. 

خارج ازمستطیل سبز

 تاریخ سازی اینزاگی  
با فتح اولین دربی فصل 

 سرمربی تیم فوتبال اینتر به لطف پیروزی 
قاطع شاگردانش برابر رقیب همشهری، به یک 
رکورد بی سابقه دست یافت. پیروزی 5 بر یک 
اینتر مقابل میلان در اولین دربی دلامادونینای 
فصل جدید سری A، نه تنها باعث صدرنشینی 
نراتزوری در جدول و حفظ رکورد صد درصدی 
این تیم در کسب امتیاز طی ۴ هفته نخست 
شد، بلکه تاریخ سازی سیمونه اینزاگی سرمربی 
تیم آبی و مشکی پوش را هم به همراه داشت. 
این پنجمین پیروزی متوالی اینتر برابر میلان 
در سال ۲۰۱۳ با احتساب پیروزی هایش در 
مسابقات لیگ، سوپرجام و لیگ قهرمانان فصل 
گذشته است، رکوردی که طبق گزارش نشریه 
کوریره دلواسپورت، تا پیش از این هیچ یک از 
مربیان تاریخ اینتر موفق به ثبت آن نشده بود. 

خبـــــر

مقایسه تیم ملی با دیگر مدعیان آسیایی 
درست نیست 

بازی های تدارکاتی با بلغارستان و آنگولا نسبتا از رقابت هایی 
که تیم ملی در جام کافا انجام داد، اثرگذارتر بود. به انجام این 
بازی های دوستانه بیشتر نیاز داریم تا تیم در شرایط بهتر 
مسابقه ای قرار بگیرد و کادر فنی از بازیکنان بیشتر شناخت پیدا 
کند، از طرفی تفکرات تاکتیکی سرمربی در تیم پیاده خواهد 
شد. بازی کردن حتی در دیدار های سبک، بهتر از بازی نکردن 
است، چون در مسابقات فیفادی همه اعضای تیم ملی بعد از 
مدت ها در کنار هم قرار می گیرند. در نیمه اول دیدار با آنگولا 
ملی پوشان کشورمان در بازی ترکیبی، پرس از بالا، سرعت 
انتقال توپ و پاس دادن خیلی روان عمل کردند. با اینکه در 
این دیدار خط دفاعی تیم ملی کمتر به چالش کشیده شد، اما 
هماهنگی در فاز حمله بسیار عالی بود. نیاز داریم در دیدار های 
بعدی فیفادی با تیم های سطح بالا و تهاجمی تر بازی کنیم تا به 
خط دفاعی تیم ملی بیشتر فشار بیاید و مدافعان به چالش کشیده 
شوند. امیر قلعه نویی خودش بهتر از هر کسی می داند که باید با 
تیم های بزرگ دنیا بازی کند تا تیمش به چالش کشیده شود. 
وقتی صحبتی در مورد اینکه تیم ملی نمی تواند با تیم های بزرگ 
و درجه یک فوتبال دنیا بازی کند عنوان می شود، این حرف ها 
بار منفی روی تیم دارد. در این شرایط بازی تدارکاتی با تیم های 
بزرگ دنیا سخت پیدا می شود. مقایسه تیم ملی فوتبال ایران با 
کشورهای ژاپن، کره جنوبی، عربستان، استرالیا و... اصلًا جالب 
و منطقی نیست، چون وضعیت این کشور ها از لحاظ امکانات 
و تجهیزات خیلی متفاوت تر است. در خصوص عدم صعود 
تیم فوتبال امید به بازی های المپیک باید بگویم رضا عنایتی 
بعد از مرحله نخست مسابقات مقدماتی  بازی های المپیک در 
ازبکستان اعلام کرد که تیم امید یک دوره ۷ روزه و یک اردوی 
۱۲ روزه در اختیارش بوده، اما یک تیم محلی را هم برای حضور 
در مسابقات زمین خاکی چند ماه تمرین می دهند. فوتبال ژاپن 
دوره ای در تمام مسابقات عملکرد کاملًا ناموفقی داشت، اما 
دوباره بعد از مدتی شاهد قدرت و توانایی آن ها هستیم. باید برای 
رسیدن به مقام های بهتر از بزرگان فوتبال ایران مشاوره گرفت 
و یک گروه فنی در اتاق فکر برای سال های آینده کار کنند. باید 
اصول، ضوابط و برنامه بلندمدت برای ساختن داشته باشیم و از 
قوانین و تصمیم گیری های شبانه بپرهیزیم. نمی توانیم همیشه 
دنبال حماسه سازی باشیم و مدتی باید برای ساختن پایه ها 

سخت کار کنیم تا آینده قدرتمندتری داشته باشیم. 

محمد احمدزاده سرمربی سابق تیم ملوان و 
کارشناس فوتبال در خصوص وضعیت تیم ملی 
و عدم حضور تیم امید در رقابت های المپیک 
صحبت کرد. وی اعتقاد دارد مشکل اصلی 
فوتبال ایران بی برنامگی در تمامی قسمت های 

فدراسیون است.
    درباره دیدار های تدارکاتی تیم ملی با 

بلغارستان و آنگولا چه نظری دارید؟
 اولین بازی دوستانه تیم ملی با بلغارستان 
در زمین حریف بود که بالطبع کیفیت مسابقه 
بالاتر بود، اما دیدار دوم با آنگولا، آنها تیم اصلی 
خودشان را به تهران نیاورده بودند، به همین 
خاطر بازیکنان ایران محک جدی نخوردند. دیدار 
با آنگولا بیشتر دست گرمی و دورهمی برای 
نفرات بود تا روحیه بگیرند. آنگولا آنچنان حریف 
تمرینی خوبی نبود تا کادر فنی و ملی پوشان 

استفاده  فنی و تاکتیکی ببرند.
   چرا تیم ملی فوتبال ایران نمی تواند با 
تیم های بزرگ دنیا بازی  تدارکاتی داشته 

باشد؟
 در مهیا ساختن دیدار های دوستانه حتی برای 
تیم های ملی رده های سنی مختلف فدراسیون 
مقصر نیست، چون برنامه  ریزی بلندمدتی وجود 
ندارد. مسئولان فدراسیون از 6 ماه آینده کاری 
خودشان مطلع نیستند که آیا در سمت  خودشان 
باقی می مانند تا  برنامه ای برای تیم های ملی 
داشته باشند. در نتیجه باز هم داستان بازی با 

تیم های درجه ۲-۳ دنیا ادامه دارد.
   نظر شما  در مورد عدم راهیابی تیم 

امید به بازی های المپیک چیست؟
 اصلًا تیم امید انتظارات را برآورده نکرد 
و از فوتبال شان لذت نبردم. قبل از مسابقات 
انتخابی المپیک به این تیم امیدوار بودم، اما مقابل 
ازبکستان، کیفیت لازم را نداشتند و حتی حق شان 
مساوی هم نبود.   مدت هاست فوتبال رده های 
سنی پایه اهمیتی برای کسی ندارد و فقط تیم ملی 
بزرگسالان تمام آمال فدراسیون است. زمانی به 
تیم امید رسیدگی می شود که بخواهد به مسابقات 
رسمی برود. در حالی که باید از چندین سال قبل 
برنامه های آماده سازی تیم امید آغاز و اجرایی شود 
تا به نتیجه  لازم ختم شود. اگر بهترین مربی دنیا را 
هم برای تیم امید می آوردند، نمی توانست کاری 
بکند. چون مشکل اصلی فوتبال ایران بی برنامگی 
در تمامی قسمت های فدراسیون است. مهدی 
تاج به عنوان مسئول اول فدراسیون فوتبال 
بگوید علت این بی برنامگی چیست و چه کسی 
نمی گذارد فدراسیون برنامه داشته باشد. ما همه 
این مشکلات و بی برنامگی را از چشم فدراسیون 

می بینیم.

فرشید طالبی 
کارشناس فوتبال 

احمدزاده: 
مشکل اصلی فوتبال ایران 

بی برنامگی در تمامی 
قسمت های فدراسیون است

یورگن کلوپ سرمربی لیورپول، 
در  تیمش  پیروزی  ز  ا بعد 
کنفرانس خبری لحظه جالبی 
را رقم زد. کودکی که مشخص 
نبود چگونه وارد اتاق کنفرانس 
شده از کلوپ ابتدا خواست روی 
کاغذی به امضا بدهد و سپس 

پیراهنی امضا کند. 

کان که حالا دور از دنیای 
فوتبال و مدیریت مشغول 
استراحت است، چند روز 
قبل راهی عربستان شد و 
حالا تصاویری را به اشتراک 
گذاشته که از حضورش در 
تمرینات النصر خبر داده 

ست.  ا

یکی از دیدارهای هفته پنجم 
رقابت های لیگ در ورزشگاه 
دستگردی اکباتان برگزار 
می شود و تیم فوتبال هوادار 
از تراکتور میزبانی خواهد کرد. 
باشگاه تراکتور تاکید کرده که 
پیگیر حضور هوادارانش در 

این دیدار شده است. 

ت
شــ

س نو
عک

        حضور هواداران   امضا بازدید

درخشان: رونالدو را بیش از اندازه بزرگ نکنید 

حشمت مهاجرانی سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال: 

سرمربی پیشین پرسپولیس گفت: نباید بیش از حد النصر و 
رونالدو را بزرگ کنیم و پیروزی شاگردان گل محمدی در نخستین 
دیدار در لیگ قهرمانان آسیا دور از دسترس نیست. حمید 
درخشان در گفت وگو با تسنیم، در خصوص تقابل پرسپولیس 
و النصر عربستان اظهار داشت: در اینکه کریستیانو رونالدو 
بازیکن بزرگی است شکی نیست، اما در بازی های داخلی النصر 
در لیگ عربستان، این تیم با حضور رونالدو دچار مشکل شده و 
حتی شکست هم خورده است. این طور نیست که بگوییم النصر 
شکست ناپذیر است و پرسپولیس نمی تواند این تیم را ببرد، 
نیست. نباید بیش از حد النصر و رونالدو را بزرگ کنیم و کسب 
۳ امتیاز برای شاگردان گل محمدی دور از دسترس نیست. وی 
ادامه داد: دوران اوج رونالدو در رئال بود و بعد از آن این بازیکن 
در مسیر افول قرار گرفت و دیدیم که مهاجم پرتغالی النصر در 
یوونتوس و حضور مجددش در منچستریونایتد موفق نبود و 
نتوانست تأثیرگذار باشد. رونالدو بازیکن بزرگی است و در النصر 

تأثیرگذار خواهد بود اما باید این را هم در نظر بگیریم که این 
بازیکن ۳8 سال سن دارد و سرعت گذشته را ندارد. کادرفنی 
پرسپولیس اگر آنالیز مناسبی از بازی النصر داشته باشد می توانند 
رونالدو و سایر ستاره های این تیم را به خوبی کنترل کنند. آنچه 
مشخص است النصر ستاره های دیگری مثل مانه و بروزوویچ را 
هم در اختیار دارد و اگر بخواهیم بیش از حد روی رونالدو زوم 
کنیم ممکن است دچار مشکل شویم. »اگر بازی با النصر با حضور 
تماشاگران برگزار می شد، قدرت پرسپولیس دوبرابر می شد.« 
درخشان با بیان این جمله عنوان کرد: شانس پیروزی پرسپولیس 
با حضور هوادارانش بیشتر می شد، اما با محرومیت پرسپولیس فکر 
می کنم این دیدار با نتیجه تساوی به پایان برسد هر چند امیدوارم 
پرسپولیس برنده این مسابقه باشد. باید به بازیکنان و کادرفنی 
پرسپولیس روحیه و انرژی مثبت بدهیم تا با اعتماد به نفس بالا 
مقابل حریف عربستانی بازی کنند. مطمئن هستم پرسپولیس 
به النصر با تمام ستاره هایش بباز نیست. وی در واکنش به این 

موضوع که مصدومیت بیرانوند هواداران 
پرسپولیس را نگران کرده، گفت: بیرانوند 

به عنوان دروازه بان اول تیم ملی و 
پرسپولیس بدون جانشین است و 

نبود چنین بازیکنی برای هر تیمی 
با  می شود.  مشکل ساز 

توجه به شناختی که از 
علیرضا دارم می دانم 
او حداکثر تلاشش را 
انجام می دهد تا برابر 

النصر بازی کند. 

 حشمت مهاجرانی سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان 
معتقد است رقبای شاگردان امیر قلعه نویی در جام ملت های آسیا 

کیفیتی مشابه تیم های ملی بلغارستان و آنگولا ندارند. 
   دیدارهای دوستانه 

حشمت مهاجرانی در گفت وگو با تسنیم، در مورد دو دیدار 
دوستانه تیم ملی فوتبال ایران مقابل بلغارستان که به پیروزی های 
یک بر صفر و ۴ بر صفر تیم کشورمان انجامید، اظهار داشت: 
دیدارهای دوستانه می تواند نقاط ضعف و قوت تیم ملی را به ما نشان 
دهد. در دو دیدار اخیر، بازیکنان تیم های حریف به ملی پوشان ما 
فضا می دادند و ما خلاقیتی از این نفرات ندیدیم. این موضوع به مربی 

ارتباطی ندارد و به خودباوری فوتبالیست برمی گردد. 
   رقبا 

وی با بیان اینکه ایران به بازی های دوستانه بهتر از آنگولا و 
بلغارستان نیاز دارد، گفت: این دو دیدار از لحاظ روانی به ما کمک 
کرد، اما کار بسیار سختی داریم. تیم هایی که در آینده مقابل ایران 
قرار می گیرند، مانند بلغارستان و آنگولا نیستند و مدعیان قهرمانی 
آسیا محسوب می شوند. هشت تیم از قاره آسیا به جام جهانی 

۲۰۲6 صعود می کنند، اما فقط یک تیم قهرمان جام ملت های 
آسیا می شود و قهرمانی در این بازی ها خیلی سخت تر از صعود به 

جام جهانی است. 
   برنامه ریزی 

سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران با اشاره به نتایج خوب 
تیم های قاره کهن خاطرنشان کرد: دیدیم که تیم ملی امارات 
توانست کاستاریکا را شکست دهد و تیم های قطر، عربستان، عراق و 
استرالیا در حال پیشرفت هستند. ژاپن که آلمان را با نتیجه ۴ بر یک 
شکست داد، چهار گل هم به ترکیه زد و نشان داد آلمان را اتفاقی 
نبرده است. ژاپن در رده جوانان و نوجوانان مطابق برنامه ریزی 
درستی حرکت می کند که ما در هیچ رده ای چنین برنامه ای نداریم. 

   تیم امید 
مهاجرانی در مورد ناکامی ادامه دار تیم امید در راه صعود به 
المپیک یادآور شد: با تمام قدرت به بازی های انتخابی زیر ۲۳ سال 
قهرمانی آسیا رفتیم و تیم خوبی داشتیم. با این حال ببینید بازیکنان 
تیم ملی یا تیم امید چقدر هنر استفاده از توپ داشتند. تدارک 
چندانی برای تیم امید نداشتیم و بازی های رسمی این تیم، به 

منزله دیدارهای تدارکاتی بود. رضا عنایتی هم تیم امید را خیلی دیر 
تحویل گرفت و او فرصتی برای آماده سازی و شناخت زیادی روی 
تیم امید نداشت. وی با اشاره به لزوم بهره بردن از فضایی که حریف 
در اختیار بازیکنان قرار می دهد، عنوان کرد: بازیکنان در این شرایط 
باید اصالت فوتبالی و خلاقیت خود را نشان دهند که چنین نکاتی را 
در تیم امید ندیدیم. همیشه هم دل مان به استفاده از کناره ها خوش 
است و تیم هایی که با روش بازی ایران آشنا باشند، همیشه می توانند 
برای تیم ما مشکل ساز شوند. مهاجرانی ادامه داد: بازیکنان خوبی در 
ترکیب تیم امید داشتیم و بازی های خوبی از آنها در لیگ برتر شاهد 
بودیم، اما آنها نتوانستند روند خوبشان را در بازی های مقدماتی زیر 

۲۳ سال تکرار کنند. 
   مشکل اصلی 

سرمربی پیشین تیم ملی گفت: بزرگ ترین مشکل فوتبال ایران 
فاصله گرفتن از علم روز دنیا است. فدراسیون فوتبال دوره های 
مختلفی در خصوص کلاس های مربیگری برگزار می کند اما 
نتوانسته ایم دانش مربیان مان را افزایش دهیم و همین موضوع باعث 

شده از تیم های دیگر عقب بیفتیم. 

بزرگ ترین مشکل فوتبال ایران فاصله گرفتن از علم روز دنیا است


